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We schrijven 6 december. Sinterklaas is weer naar Spanje en we zijn voorlopig 
weer van de pietendiscussie verlost. Sinterklaas heb ik dit jaar maar overge-
slagen. Niet vanwege dat pietengedoe hoor. Het kwam er binnen de fami-
lie gewoon even niet van. Ik ben dol op het sinterklaasfeest en dan vooral 
op het maken van de gedichten. Dat hoefde ik dit jaar dus niet te doen. Je 
zou denken, dan houd je tijd over. Nou, niet dus. Nu heb ik maar besloten 
om mijn nazaten te verwennen met een feestelijk cadeautje onder de kerst-
boom. Een aardigheidje. Het moet natuurlijk wel leuk blijven. En vooral gezel-
lig. Mobieltjes de deur uit en de sjoelbak op tafel. Maar goed, zover is het 
nog niet. Met ingang van vandaag mag de kerstversiering uit de dozen en 
slaat wederom de twijfel toe of het dit jaar toch een kunst- dan wederom een 
echte kerstboom wordt. Ik houd het toch maar bij het laatste.

Brummens dictee
En weer was ik vergeten in de vorige Schans een oproep te doen voor deel-
name aan het Brummens Dictee. Gelukkig reageerde Jeroen Booij meteen 
enthousiast en omdat Manon niet kon, wilde Henk Wagenvoorde wel weer 
een keer meedoen. We scoorden minder goed dan vorig jaar, maar het was 
weer leuk om te doen. Hetty Wijgman eindigde met haar team (Vrouwen van 
Nu) als eerste en op persoonlijke titel werd ze derde. Een knappe prestatie, 
want ik vond dat er deze keer wel heel veel moeilijke woorden in het dictee 
zaten. 

Van de redactie



Wijkagent versus Buurt WhatsApp
Omdat onze wijkagent er niet meer aan toe komt om voor de Schans iede-
re keer een artikeltje te schrijven vanwege alle extra’s die ze op haar bord-
je krijgt, hebben we in overleg met het bestuur van Leuvenheims Belang 
en de beheerder van de Buurt WhatsApp, Marius van Gorssel, besloten om 
een nieuwe rubriek in de Schans te beginnen. Wij voorzien u graag van de 
berichtjes die er via deze WhatsApp rondgaan. Niet dat iemand dan daad-
werkelijk nog iets kan doen, maar het houdt ons allemaal wel alert en ook de 
niet-Whats-Appgebruikers weten dan wat er zoal speelt of gespeeld heeft. Er 
zal niet altijd wat aan de hand zijn (gelukkig maar), maar is er iets van belang 
dan maken wij daar melding van. Naar een passende naam voor de nieuwe 
rubriek zijn we nog op zoek. Tips zijn welkom. 
Deze keer is er niets te melden. Of het zou de inbraak op klaarlichte dag 
onlangs bij de familie Bennink moeten zijn. Maar ik neem aan dat iedereen in 
de huis-aan-huisbladen wel heeft gelezen hoe de inbreker door de heer des 
huizes op heterdaad betrapt werd en door de politie in de kraag is gevat.

Het egeltje Josefien
Het boekje van Nicole doet het goed. Van de 100 uitgebrachte exemplaren 
zijn er inmiddels ruim 80 verkocht. En het volgende boekje, over Diederik de 
kikker, is bijna klaar. Leuk, Nicole! Ga zo door!

En verder
Doe ik hierbij toch maar even een vriendelijk doch dringend verzoek om 
iedereen die vuurwerk afsteekt, voorzichtig te zijn, maar vooral om de rotzooi 
na afloop ook even zelf op te ruimen. Als je dat samen doet en daarna met je 
buurtjes, onder het genot van een laatste oliebol en een lekker drankje, nog 
wat nababbelt is dat net zo gezellig als vuurwerk afsteken en heel goed voor 
het saamhorigheidsgevoel en een fantastische start van alweer een nieuw 
jaar. Ik hoop dat iedereen dat met me eens is.

Ik wens iedereen heel fijne feestdagen
en een mooi en hopelijk gezond 2018

Tot volgend jaar!
 
Lies Harleman, emm5@xs4all.nl 
Telefoon: 0575-562522



Van de bestuurstafel

Herplant van bomen aan Hoofdstraat en opening (Abri) bushalte
In de vorige Schans maakte ik melding dat de bewoners van de Hoofdstraat 
het plan voor de bomen van de gemeente Brummen eind september zouden 
ontvangen. Dat is inmiddels gebeurd, zij het 2 maanden later. Mogelijk dat 
voor het eind van het jaar al bomen gekapt gaan worden. Herplant vindt pas 
volgend najaar plaats. Op 12 oktober was onze voorzitter aanwezig bij de 
officiële opening van de Abri aan de Metelerkampweg.

Bollen de grond in 
In de herfstvakantie zijn op vrijdag 20 oktober vroegbloeiende bolle-
tjes geplant in de berm van de Arnhemsestraat nabij de kruising met de 
Schansweg en de Metelerkampweg in de kleuren blauw en wit. Bij de bor-
den Leuvenheim zijn vroegbloeiende gele narcissen geplant. Egbert Wijgman 
verzorgde de voorbereidingen en samen met een klein clubje Leuvenheimers 
zat even na het middaguur de laatste bol in de grond. In totaal zijn er 2400 
bollen de grond in gegaan. Hetzelfde assortiment is cadeau gedaan aan De 
Rietgors ter verfraaiing van het schoolterrein. De bloembollen zijn een cadeau 
van woningstichting Veluwonen ter ere van hun 100-jarig bestaan.

Nieuwe bestuursleden/overleg met instanties 
Op de zeer korte buitengewone ledenvergadering van 24 oktober zijn 
de nieuwe bestuursleden Dries van der Sluijs, als algemeen lid en Tineke 
Veenstra, als penningmeester gekozen. Daarna werd de vergadering voortge-
zet met de fractievoorzitters van de politieke partijen en de wijkraadambte-
naar van de gemeente Brummen.
Op 21 november hebben we deelgenomen aan het overleg tussen de 
gemeente en de wijkraden. Op 23 november is er overleg geweest met de 
gemeente waarin is afgesproken dat bij afsluiting van de Arnhemsestraat, 
doordat er bijvoorbeeld in Dieren werkzaamheden zijn, gemeente Brummen, 
de politie en het Leuvenheims Belang gezamenlijk het overleg in gaan met 
de Provincie Gelderland. Dit om gezamenlijk en op tijd de problemen aan te 
pakken die er uit voortvloeien, zoals sluipverkeer, te hard rijden, controle en 
handhaving.
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Herfstwandeling
Op zondag 5 november organiseerden wij weer onze jaarlijkse herfstwande-
ling. Met zo’n 15 dorpsgenoten liepen wij door het prachtige coulissenland-
schap rondom Leuvenheim. Traditiegetrouw had het moeten regenen maar 
deze keer waren de weergoden ons aanzienlijk beter gezind dan voorgaande 
jaren. Het was geweldig herfstweer, met zelfs zo af en toe de zon. Zo kon 
men genieten van de vergezichten, de prachtige kleuren in het bos en de 
leuke wetenswaardigheden ons verteld door Harrie van der Velde. Onderweg 
was er even een rustpunt met voor de liefhebber bockbier of een glaasje 
glühwein. Alles bij elkaar een heerlijke middag.

Heel Leuvenheim weer aan de speculaas 
In de eerste week van december werd er 
een koekactie gehouden. De opbrengst is, 
evenals voorgaande jaren, bestemd voor de 
Oranjecommissie en de Jeugdcommissie. We 
kunnen u melden dat op het moment dat ik dit 
schrijf bijna het hele dorp voorzien is van heer-
lijke speculaasbrokken. Maar liefst 300 pakjes zijn 
er ingeslagen, en alles is verkocht. Ik hoop dat 
het u smaakt! Namens Leuvenheims Belang en 
de Oranjecommissie enorm bedankt voor uw aan-
koop. 

Wij verwelkomen een aantal nieuwe leden
Gert-Jan Beltman en Mascha Rutten, Lichtenbeltweg 3 
Egbert van Gessel, Arnhemsestraat 92
Chris Frencken en Nathalie Ellens, Hooimate 25 Brummen.

Uitnodiging voor kerstfeest en nieuwjaarsreceptie
Verder wil ik u graag attenderen op het kerstfeest dat gevierd gaat worden 
op 21 december en de nieuwjaarsreceptie op 7 januari. De uitnodigingen 
vindt u elders in deze Schans.

Rest mij nog om u, namens het bestuur, heel fijne feestdagen te wensen. 
Wees voorzichtig met het afsteken van vuurwerk en laten we rekening hou-
den met onze medemensen en huisdieren.

Ina Boot, secretariaat@leuvenheimsbelang.nl 
Telefoonnummer 0575-564953

Ondertussen is Karin toch wel heel 

erg blij dat deze muur van specu-

laas weer verdwenen is uit haar 

woonkamer.
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Leuvenheims Belang nodigt u uit voor het

Jaarlijks Kerstfeest
op donderdag 21 december vanaf 18.30 uur

op het schoolplein van De Rietgors met:

een ritje met de arrenslee, houtvuurtjes, warme chocolademelk, glühwein, 
oliebollen, kerstbakjes maken en niet te vergeten een optreden van de 
Leuvenheimse Nachtegaaltjes

Graag tot ziens!

Op zondag 7 januari 2018 houden wij onze

Nieuwjaarsreceptie 
in het Buurthuis

 
Vanaf 15.00 uur bent u van harte welkom in het Buurthuis. 
Wij hopen dat velen met ons het glas willen heffen, zodat we elkaar weer, 
onder het genot van een hapje en drankje, het beste toe kunnen wensen 
voor het nieuwe jaar. Speciaal verwelkomen we onze nieuwe inwoners.
De nieuwjaarsreceptie is bij uitstek de gelegenheid om kennis te maken met 
andere dorpsgenoten en het bestuur van het Leuvenheims Belang.

Wij verheugen ons op uw komst!

Het bestuur van Leuvenheims Belang



6

Uit de school geklapt, 
mededelingen vanuit De Rietgors

                                       m.m.v. Marisa Verdegaal en Ilja Sibbing

 
Wat begon december weer spannend en leuk met het bezoek van Sinterklaas 
aan onze school. Sint kwam dit jaar aan met een zwart paard en wagen, met 
dank aan de familie Korf. Ondanks de zenuwen hebben de leerlingen van 
groep 4/5 een mooi toneelstuk opgevoerd voor het hoge bezoek. In groep 
6/7/8 waren er weer zeer creatieve surprises en gedichten gemaakt. 

Het schooldamtoernooi
Maar ook in november 
hebben de leerlingen 
leuke ervaringen opge-
daan. Zo hebben een aan-
tal leerlingen uit groep 
6/7/8, na een zeer span-
nende strijd op zater-
dag 18 november, een 
mooie 2e prijs bemach-
tigd tijdens het jaar-
lijkse damtoernooi voor 
basisscholen. Ze mogen 
nu meedoen aan het 

Gelderse toernooi op 13 januari. 
De leerlingen vinden het erg leuk dat de wekelijkse damlessen op 

woensdagmiddag na schooltijd nu nog even doorgaan. Het mocht de pret 
niet drukken dat ze geen nummer 1 zijn geworden; het voordeel van de 2e 
prijs is dat ze de beker mogen houden! Goed gedaan Leon, Shanae, Silvan, 
Renske en Noor!

Raadsvergadering voor scholieren
Op woensdag 22 november hebben de leerlingen van groep 7/8 meegedaan 
aan een echte raadsvergadering onder leiding van de burgemeester. Tijdens 
deze ‘Burgerschapsdag’ konden leerlingen van alle basisscholen een ‘raads-
voorstel’ indienen. Voor het plan met de meeste stemmen werd een budget 
van 250 euro beschikbaar gesteld om het daadwerkelijk uit te voeren. De 
leerlingen van De Rietgors hebben hun idee voor een jaarlijks terugkerende 
sportdag voor jongeren en ouderen op het schoolplein van De Rietgors knap 
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toegelicht. Helaas gingen de meeste stemmen naar een vergelijkbaar plan van 
een andere school. Vervolgens kregen de leerlingen de opdracht een eigen 
politieke partij op te richten. Het werd vooral duidelijk dat dat geen eenvou-
dige opgave is. Al met al leerzame ervaringen die zij mee naar huis namen.

Kerst op het schoolplein
Nu de Sintdrukte weer achter de rug is, kijken we uit naar het gezamenlijke 
kerstfeest op het plein van De Rietgors op donderdag 21 december (zie uit-
nodiging elders in de Schans). We hopen u daar te ontmoeten! Tot slot wenst 
het team van De Rietgors iedereen fijne kerstdagen en een liefdevol 2018!
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Knutselen met pompoenen
   door Romano Beekman en Dimas Oldenziel

Op vrijdagmiddag 20 oktober zijn we op school druk bezig geweest met het 
uithollen van pompoenen en het maken van pompoenflappen. Dit hebben 
we gedaan omdat het najaar is en het erg gezellig is om te koken en te knut-
selen. De pompoen die we gebruikt hebben voor een Halloween, hebben we 
uitgehold en er een gezicht in gemaakt. De pompoen woog 13 kilo en de 
omtrek was 113 cm. Van het pompoenvruchtvlees hebben we pompoenflap-
pen en pompoensoep gemaakt. De zaden gaan we hergebruiken en uitde-
len aan de kinderen voor een speciale pompoenenwedstrijd. Wie kweekt de 
grootste pompoen? We waren ruim anderhalf uur bezig, maar de beloning 
mocht er dan ook zijn! Na schooltijd hebben we de pompoenflapjes en pom-
poensoep gezellig met elkaar opgegeten. We hebben die middag ook nog 
bloembollen geplant.

Bij deze het recept van de pompoensoep:
- Een uitgeholde pompoen
- 2 flinke preien
- 4 wortelen
- 4 tenen knoflook
- 2 blikjes tomatenstukjes
- 4 takjes rozemarijn
- 3 liter water
- 6 blokjes groentebouillon
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- 2 bakjes crème fraiche
- Tabasco
- Peper en zout 

Snijd de pompoen in schijven. Verwijder de zaden en de draderige binnenkant 
en snijd met een scherp mes de schil eraf. Snijd de pompoen in grove stuk-
ken. Snijd de ui en de knoflook fijn. De wortels worden in plakken gesneden. 
Verhit de olie in een grote pan en bak de pompoen, wortel en ui in 5 minu-
ten. Voeg de knoflook, laurierblaadjes en komijn toe. Schenk het water erbij 
en voeg de bouillontablet toe. Breng aan de kook en laat alles in 30 minuten 
gaar worden. Verwijder de laurierblaadjes. Pureer de soep met de staafmixer 
en breng op smaakt met tabasco, peper en zout. Roer de crème fraiche los 
met een lepeltje, zodat deze smeuïg wordt. Schep de soep in diepe borden en 
bakjes en schep er de crème fraiche op. Smakelijk eten!

Interview met meneer Kees Schippers  
door Jet Booij, groep 6

Dit interview is gehouden in het kader van het 
afgelopen Jeelo-project, waarbij leerlingen 
mochten kiezen tussen het houden van een 
enquête of interview. In de komende Schans 
zullen nog 1 of 2 interviews opgenomen wor-
den.

Meneer Schippers gaf les van 1963 tot 1970 op 
De Rietgors in Leuvenheim. Daarvoor woonde hij 

in Oosterbeek en zat hij bij de militairen. Leuvenheim 
was niet zo rijk en er woonden veel boerenkinderen. In de 

winter bij hoog water kwamen de kinderen die op de Schans 
woonden met de boot naar school. Meneer Schippers gaf les aan groep 5 en 
6. De school was nog maar net gebouwd en de hoofdmeester woonde nog 
naast de oude school. Dat is nu het Buurthuis. De kinderen droegen geen 
uniform en als de pauze was afgelopen dan klapte hij in zijn handen want 
er was geen bel. Als het mooi weer was mochten de kinderen doorspelen. 
Hij stuurde een van de kinderen soms naar de bakker om koeken te halen. 
Meneer Schippers was wel streng, maar er werd ook veel gelachen. Hij gaf 
het liefst biologieles. Bij geschiedenis zei hij: “Graaf maar een gat in je tuin, 
dan moet je meenemen wat je vindt.” Als de kinderen niet luisterden en 
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maar door bleven praten, dan 
gooide hij een natte spons naar 
ze toe. Sommige kinderen aan 
wie hij les gaf wonen nu nog in 
Leuvenheim. Sommige kinderen 
hadden ook geen mooie kleding 
om op schoolreis te gaan, maar 
die kregen dan mooie kleding. 
Er waren ook kinderen bij die 
nog in een bedstee sliepen. Meneer Schippers woonde zelf in Brummen op 
kamers. Met Kerstmis vierden ze feest op de Wildbaan en daarvoor was er 

op vrijdagmiddag ook een feest op school. Een keer schreeuwde 
de juf: we hebben brand! Hij ging kijken en de vlammen 

zaten al in de gordijnen. Meneer Schippers pakte een 
brandblusser en ging naar de zolder. Tussen de bal-

ken door bluste hij de brand. Hij is dus de redder 
van De Rietgors. Toen hij wegging van school was 
het februari en lag er sneeuw op de straat. De kin-
deren hadden een feest voor hem georganiseerd 
in het Buurthuis. Als kinderen hem vroeger een 

kaart stuurden, dan stond daar op ‘Meester Kees, 
Leuvenheim’, en die kwam dan gewoon aan.

Ingezonden brief  

Leuvenheim, vrijdag 24 november

Wat loslopende honden kunnen aanrichten
BOA* moet reekalf doodschieten

Vanmiddag was ik getuige van iets naars. Ik was een wandeling aan het 
maken toen ik zag dat een BOA een reekalf moest doodschieten dat was aan-
gevallen door een loslopende hond. Het beestje was zwaargewond en lag 
nog te stuiptrekken. Het was een akelig gezicht.  
De BOA zei: dit is de minst mooie kant van mijn werk; voor mij valt dit onder 
zinloos geweld. 
Ook hij was duidelijk onder de indruk. Het was een reekalf van dit jaar.
De eigenaar en hond waren natuurlijk in geen velden of wegen meer te zien. 
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Gelukkig hebben andere getuigen dit gemeld, 
anders had het reekalf nog langer moeten lijden. 

Mensen, hou toch je hond onder controle of aan-
gelijnd, dan gebeuren zulke dingen niet! De BOA 
heeft gelijk: Dit is zinloos geweld!

Annie Wonnink

*Buitengewoon Opsporingsambtenaar (red.)

Geslaagd spelletjesfestijn met bingo- en bitterballen 
       door Karin Hafkamp

Op zaterdagavond 28 oktober en zondagmiddag 12 november jl. was 
het gezellig druk in het Buurthuis. De sjoelbakken en knikkerbaan waren 
weer opgepoetst, er was een circuit van Oudhollandse spelen opgesteld, 
men kon spijkerslaan, blikgooien, pijpjesschieten en kaartschieten. Wie 
zin had kon tegen een kleine vergoeding deelnemen aan de spelletjes. Er 
werd door jong en oud fanatiek gestreden en er zijn weer volop leuke 
prijzen uitgedeeld, van speelgoed tot heerlijke slagroomtaarten.
Naast de bitterballen die rondgingen, waren het dit keer ook de bingo-
ballen die rondgedraaid werden. De bingo was een nieuwe activiteit, een 
leuke afwisseling en zeker voor herhaling vatbaar.
Helaas is de pick-up, waar ouderwetse plaatjes op gedraaid worden 
gesneuveld. De rookwolken kwamen er op een gegeven moment aan de 
onderkant uit. 
Denkt u nou, dat klinkt allemaal heel gezellig……
kom dan volgend jaar eens een kijkje nemen. 
En zijn spelletjes nou niet helemaal uw 
ding, kom dan gewoon een 
drankje drinken en wat 
kletsen. Ook dat 
alleen al is gezellig.
Dus……wie weet 
tot volgend jaar!
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Buurtbushalte in Leuvenheim voorzien van ABRI 
                             een bijdrage van John Bennink

Op 12 oktober werd de Abri 
bij de halte van de Buurtbus 
Brummen Leuvenheim (BBL) aan de 
Metelerkampweg, door wethou-
der Luuk Tuiten officieel in gebruik 
genomen. Deze Abri stond onge-
bruikt aan de Zutphensestraat ter 
hoogte van De Meander. Op verzoek 
van de BBL is dit “vergeten bushok-
je” van die locatie naar Leuvenheim 

verplaatst omdat aan de Metelerkampweg geen enkele mogelijkheid bestond 
om bij regen en wind te schuilen. 
Voorzitter Rein Put begon met zijn voldoening uit te spreken over het gewel-
dige enthousiasme bij de leden van de BBL. Maar ook buiten de BBL staat 
kennelijk de vereniging goed aangeschreven want ter vervanging van 3 chauf-
feurs die volgend jaar 75 jaar worden en dus niet meer als buurtbuschauffeur 
mogen fungeren, hebben zich nu al aspirant chauffeurs aangemeld. Ook kon 
hij zijn tevredenheid uitspreken v.w.b. het aantal vervoerde passagiers. Tot en 
met september staat de teller al weer op 228.000. Nadat de eerste helft van 
dit jaar nog met een daling inzette, werden de vorige maand al weer 200 
passagiers meer vervoerd dan vorig jaar september. Tenslotte sprak hij zijn 
waardering uit over de wijze waarop de gemeente ons verzoek - overigens 
binnen de BBL “afgeslingerd” door chauffeur Arie Ton - om deze Abri naar 
Leuvenheim te verplaatsen enthousiast heeft ontvangen en dit operationeel 
adequaat heeft uitgevoerd.
Wethouder Tuiten complimenteerde de vereniging met de betrokkenheid van 
de leden om passagiers zo efficiënt en aangenaam mogelijk te vervoeren. 
Vervolgens benadrukte hij met grote tevredenheid het belang en resultaat van 
de goede samenwerking tussen de gemeente en de buurtbusverening. Ook is 
hij nog steeds overtuigd dat deze busverbinding in een dringende behoefte 
voorziet. Voor nu en voor de toekomst. Waarna hij onder luid applaus van de 
aanwezigen het “openingslint” doorknipte.
Ten slotte sprak Mark Donatz, als voorzitter van Leuvenheims Belang, ook zijn 
grote waardering uit over de wijze waarop deze hele operatie tot stand was 
gekomen en de directe betrokkenheid van de gemeente. Niet alleen de plaat-
sing van deze Abri maar ook de aankleding van de directe omgeving is inmid-
dels, tot ieders tevredenheid, afgerond. 
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Gedonder in het Buurthuis

Op 21 oktober organiseerden Harm van Essen en Egbert Wijgman voor het 
eerst een muzikale avond in Leuvenheim onder de naam: ‘De Donder in ’t 
Buurthuis’. De band Queen’s Pleasure had helaas afgezegd, maar uiteindelijk 
heeft hun gitarist, Teun Putker, met de tweekoppige band La Ratte meege-
speeld en heeft zijn broertje, Olaf Putker, een te gek voorprogramma neer-
gezet. Harm en Egbert hebben veel positieve reacties mogen ontvangen. Een 
viertal Leuvenheimers laat hierbij graag weten wat ze van deze avond vonden. 

Merijn (39)
Twee rockbands in het Buurthuis van Leuvenheim. Dat was wel het laatste 
wat ik had verwacht toen ik in augustus vanuit Arnhem naar hier verhuisde. 
Dus met een paar andere ouwe rockers uit de buurt erheen gegaan. De pre-
sentatie was van een hoog ‘ons-kent-ons-gehalte’, het podium kaal en rom-
melig, het publiek afwachtend en de cola zonder prik; precies zoals in elk 
Buurthuis/jongerencentrum/soos en dus precies goed. Net als de muziek. La 
Ratte bestaat uit twee goede muzikanten die weten wat ze doen en die hun 
klassiekers kennen. Het is niet vernieuwend of hemelbestormend, maar het 
staat als een huis en het klinkt moddervet. Ze speelden een vrij lange set en 
wisten mijn aandacht aardig vast te houden, maar tegen het eind begonnen 
de liedjes toch wel wat op elkaar te lijken. Dat was gelukkig het moment dat 
de zanger/gitarist liet horen dat hij ook een paar aardige gitaarsolo’s in de 
vingers had, en dat is ook wat waard. Maar de echte verrassing van de avond 
zat in het voorprogramma. Hij stond niet op het programma en ik weet niet 
eens meer hoe hij heet... Een dertienjarig lefgozertje, met alleen een gitaar 
en zijn stem, die speelt en zingt als een bastaardzoon uit een door de duivel 
zelf voltrokken huwelijk tussen Elvis Presley en Johnny Cash. Nog niet eens de 
baard in de keel en nu al verteerd door nostalgie of gewoon 60 jaar te laat 
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geboren? Oké, ik overdrijf, maar mij had ie wel te pakken en ik zie hem graag 
de volgende keer weer, maar dan met zijn naam in neonletters op de poster. 
Er komt toch wel een volgende keer?

Jasper (40)
Super initiatief, lekkere gitaarmuziek van een paar enthousiaste jonge gasten. 
Ben benieuwd naar het volgende optreden.

Janneke (58)
Jurgen en ik kwamen eigenlijk voor de band Queen’s Pleasure. De ande-
re muziek was niet direct onze smaak, maar de avond was goed georgani-
seerd. We vonden het alleen jammer dat er zo weinig Leuvenheimers waren. 
Groot respect voor de 13-jarige muzikant met zijn gitaar, en natuurlijk voor 
Harmen en Egbert die met deze muzikale avond zorgden voor leven in de 
Leuvenheimse brouwerij.
Voor herhaling vatbaar!

Joke (62)
Ik vond het een heel gezellige avond ondanks dat er maar weinig 
Leuvenheimers waren. Het merendeel bestond uit aanhangers van de muzi-
kanten en mensen uit Brummen. Goede bandjes, lekkere muziek. Jammer dat 
er niet gedanst werd. Maar zeker vaker doen! 

Op 20 januari  2018 voor de tweede maal
‘De Donder in het Buurthuis’

Na alle positieve reacties die zij hebben mogen ontvangen, staat een volgend 
optreden in de steigers. Op zaterdag 20 januari organiseren Harm en Egbert 
voor de tweede maal een muzikale avond in het Buurthuis met medewerking 
van de band La Ratte, bestaande uit Harm van Essen op gitaar en zang en 
Jochem Jorissen op drums. Hun muziek zweemt naar blues en soul met hier 
en daar een sausje Punk. Ook Olaf Putker zal weer van de partij zijn. Deze 
13-jarige songwriter/gitarist/pianist/zanger uit Zutphen heeft op de eerste 
avond in het Buurthuis een verpletterende indruk achtergelaten. Hij treedt 
steeds vaker op met zijn eigen nummers waarbij zijn muzikale voorkeur uit-
gaat naar de jaren ‘30 t/m ‘60 en muziekstijlen die variëren van country, blues 
tot indie folk.
“We zullen zorgen dat jullie allemaal up-to-date blijven via onze facebookpa-
gina De Donder in het Buurthuis”. Aldus een enthousiaste Harm en Egbert, 
die laten weten er weer super veel zin in te hebben. Dus graag tot ziens!
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Kampioen in Leuvenheim?

Delano van harte gefeliciteerd!

Als u dit leest woont de kampioen inmid-
dels in Vorden, maar op de dag dat hij 
Nederlands kampioen bowlen werd 
(26 november), woonde hij nog aan de 
Hoofdstraat en mogen we dus wel spreken 
van een Leuvenheimse kampioen. Wij felici-
teren Delano Beekman dan ook van harte met 
dit behaalde succes. Is een gemiddelde score van 
212 over 16 games bij de volwassenen al zeer hoog, 
laat staan voor iemand van 14. Maar Delano heeft ’t geflikt en dat is een hele 
prestatie.

Precies een jaar geleden plaatsten we een verhaal over zijn jongere broertje in 
de Schans. Romano stond er toen iets beter voor dan Delano. Maar een jaar 
later zijn de rollen dan toch nog omgedraaid. Beiden deden mee aan de kam-
pioenschappen en tijdens de halve finales stonden ze beiden op de tweede 
plaats. In de finale deed Delano het net iets beter en ging er met de hoofd-
prijs vandoor. Romano werd uiteindelijk vierde. 

De familie Beekman was graag in Leuvenheim gebleven, maar doordat het 
bedrijf van Arie nog steeds groeiende is, kwamen ze bij huis ruimte te kort 
en in Leuvenheim komen erg weinig huizen vrij waar de ruimte bij zit die ze 
zochten. Uiteindelijk werd er een plek in Vorden gevonden. Dit is goed te 
combineren met de kinderen die in Leuvenheim (Romano) en Dieren (Delano) 
op school willen blijven. 

Arie: “Onze buren gaan we heel erg missen. Zeker onze naaste buren waar 
we altijd veel lol mee hebben gehad en die ons ook accepteerden zoals we 
waren (werkvolk zei de buurvrouw altijd). We blijven in ieder geval lid van 
Leuvenheims Belang en we wensen Sander Wijgman en Carlijn Damstee heel 
veel plezier in onze oude woning en hopen dat zij er met net zoveel plezier 
mogen wonen als wij dat hebben gedaan”.
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De Schans
Die Schans, waar dit blad naar is genoemd, wat is dat eigenlijk? Eigenlijk 
bestaat die schans niet meer. Het was eeuwen geleden een verdedigingswerk, 
aan het eind van de Schansweg bij de rivier. Maar wie of wat moest er dan 
verdedigd worden, en wanneer?  
Onze Schans, ook wel Grote Schans genoemd, was ooit een aarden verde-
digingswal aangelegd op een natuurlijke verhoging in het stroombed van de 
rivier. Die verhoging ontstond in de tijd dat de rivier nog niet zo netjes tus-
sen dijken stroomde. Vlechtende en zich verplaatsende stromen zorgden voor 
ophopingen van rivierslib en daarop is dus later die aarden wal opgeworpen. 
Binnen deze aarden wal was plaats voor een wachtpost en een onderkomen 
voor een kleine groep soldaten. Daardoor was een permanente bezetting van 
het verdedigingswerk mogelijk. Waarom was hij daar? 
De wal is waarschijnlijk opgeworpen in 1605 op bevel van Prins Maurits, 
legeraanvoerder van de Republiek der Zeven Provinciën. We zitten dan mid-
den in de tachtigjarige oorlog, waarin de toenmalige Nederlanden zich los-
maakten uit het Spaanse rijk. De Schans was onderdeel van een verdedi-
gingslinie langs de gehele IJssel, van Arnhem tot Kampen. Veilig achter de 
rivier, zou je denken, maar toen tijdens de strenge winter van 1624 de IJssel 
bevroor, nam de Spaansgezinde Graaf Hendrik van den Bergh de Schans in en 
viel vandaar plunderend de Veluwe binnen. Er werd een brug over de IJssel 
gebouwd om de terugweg van de troepen te verzekeren. 
 

Uitgelicht
In de rubriek “Uitgelicht” vestigt Paul Opdam 
onze aandacht op bijzondere verschijnselen uit het 
rijke landschap in en rond Leuvenheim. Paul woont 
aan de Hoofdstraat en is van beroep landschapsecoloog. 
Tot aan zijn pensionering werkte hij als hoogleraar in Wageningen. 
Hij maakt deel uit van het Landschapsnetwerk Brummen. 
Meer weten over het Brummens landschap? 
Kijk op www.landschapsnetwerkbrummen.nl
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Kaart uit 1629 gemaakt door Nicolaes van Geelkercken. Hier is de Schans uitgebreid met een 
deel aan de oostoever van de IJssel. Links de Gelderse Toren, rechtsboven Brummen. De hui-
zen van Leuvenheim staan er niet op. 

Vijf jaar later was het opnieuw raak, toen het Spaanse leger samen met de 
troepen van (alweer) Van den Bergh op 21 juli de IJssel overstaken. Het plan 
was dat het Spaanse leger plunderend via Ede, Lunteren en Barneveld naar 
Amersfoort zou trekken. Ondertussen zou Van den Bergh’s leger alle schan-
sen langs de IJssel bezet houden om de terugtocht voor de Spaanse troe-
pen te verzekeren. Het was bekend terrein voor Van den Bergh, die de Grote 
Schans innam en ondertussen een goed leven leidde in het Hof te Dieren, 
toen nog een kasteel. In deze periode werd de Schans flink uitgebreid tot een 
nog omvangrijker bolwerk, met een deel aan de oostzijde van de rivier. Op 
het plaatje is dat goed te zien. Op 19 augustus kreeg de Spaanse bevelhebber 
het nieuws dat Wesel (langs de Rijn in wat nu Duitsland heet) door troepen 
van Maurits op de Spanjaarden was veroverd. Omdat daardoor een belang-
rijke toevoerroute was afgesneden, trokken de Spanjaarden zich snel terug 
over de IJssel. 
Na deze roerige periode werd de Schans eeuwenlang aan zijn lot overgelaten. 
Pas in 1881 werd de Schans verkocht voor de bouw van een steenfabriek. De 
klei van de schanswallen werd gebruikt voor het produceren van bakstenen. 
Zo is de Schans als verdedigingsbouwwerk verloren gegaan. Door financieel 
wanbeheer werd de steenfabriek De Schans N.V. publiekelijk geveild in 1937. 
De nieuwe eigenaar liet vervolgens de steenfabriek slopen. In de bijgebouwen 
hebben tot in de jaren vijftig van de vorige eeuw Leuvenheimers gewoond. 
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Van het oude verdedigingswerk is niets meer over, maar de plaats waar de 
steenfabriek stond is nog herkenbaar. Het is de verhoging in het landschap 
waar je uitkomt als je het nostalgische klinkerweggetje door de uiterwaard 
helemaal afloopt. Nu zit er Stichting De Spaensche Schans, die experimen-
teert met het verduurzamen van eikenhout, door boomstammen lange tijd 
in het water te leggen. Zo is de Schans een plek die de historie van ons land-
schap vertelt. 

Met Hugo aan de wandel door Nicole Regelink 

Nicole Regelink woont aan de 
Hoofdstraat en is bestuurslid van 
Leuvenheims Belang. Samen met 
hond Hugo maakt zij haar dage-
lijkse wandeling. Met oog voor 
haar omgeving en haar speciale 
gevoel voor humor, vertrouwt ze 
gedachten en belevenissen toe 
aan het papier.

Druipnat staan we op de mat, 
Huug en ik. Het water loopt ons 
alle twee in stralen uit het haar. 
Hugo zit onder de modder en mijn 
laarzen zijn lek. Als twee verzopen katten komen we terug van een rondje 
over de dijk. En voor de zoveelste keer deze week kletsnat geregend. Bah, 
nu weet ik het zeker, mijn volgende huisdier wordt een hamster! Ah nee, 
dat heb ik niet gezegd. Ik zou mijn vriendje voor geen goud willen missen. 
Gisteren was hij jarig, 10 jaar al weer… En het lijkt wel of hij met elk jaar 
erbij ook een beetje eigenwijzer wordt. Hebt u al eens gezien wat hij doet als 
hij even geen zin meer heeft? Dan gaat hij gewoon op zijn rug liggen, alle 
vier de poten in de lucht. Het maakt hem niet uit waar dat is, op het gras of 
gewoon op straat. Tot groot vermaak van passanten. Ja, lach maar, ik vind 
het heel gênant. Laatst vroeg iemand ‘of tie het nog deed?’ Ja hoor, geen 
zorgen, hij ‘doetut’ nog. En ook pas weer opstaan als het hem uitkomt hè! Ik 
sta er dan altijd maar een beetje gelaten bij. Op zulke momenten ben ik dan 
wel eens een beetje jaloers op mensen met een hond die luistert. Ach, nou 
ja, echt jaloers natuurlijk ook niet, er gaat niks boven mijn eigen Hugebeest. 
En jaloezie ken ik ook eigenlijk niet. Nee echt niet. Hoewel….een klein beetje 
afgunst ken ik natuurlijk wel. Wat betreft die prachtige schooltuin bijvoor-
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beeld. Wat heb ik daar toch vaak naar gekeken afgelopen zomer. En dan 
gedacht: oooh dat wil ik ook! Hoe doen ze dat toch? Alles ziet er altijd zo 
weelderig uit. In het begin toen wij hier woonden heb ik ook een halfslach-
tige poging gedaan. Ik leerde al snel dat je niet het hele zakje sla-zaadjes in 
een keer moet voortrekken en planten. De ganse familie at zich wekenlang 
suf aan de sla. Mijn bloemkool werd nog voor het tot wasdom kwam opge-
vreten door een of ander beest en ook de boontjes hebben nooit het levens-
licht gezien. Helaas, misschien ooit in de toekomst nog eens. En waar ik ook 
wel een tikkeltje afgunstig naar kan kijken is dat kippen- en eendenparadijs 
aan de Oudeweg. Fantastisch vind ik dat. De ruimte die die dieren hebben 
en hoe ze aan komen rennen als ze eten krijgen, of denken dat ze dat krij-
gen. Zooo leuk. De trotse eigenaar noemde het laatst met recht ‘bof-kippen’. 
Geniaal! Want dat zijn het.
Inmiddels weer opgedroogd zoeken Huug en ik een lekker plekje bij de 
kachel. Zo erg is dat lopen in de regen nou ook weer niet…

Beauty di Mare
-Huidverbetering & Gewichtsbeheersing-

Blake 20, 6971AL Brummen   06-34262076   info@beautydimare.nl    www.beautydimare.nl

DE schoonheids specialist van Brummen en omstreken!

Acne ~ Bindweefselmassage ~ microdermabrasie ~ 
Tele'way ~ Gelaatsbehandelingen ~ Lichaamsbehandelingen ~ Definitief ontharen IPL

De volgende Schans 
Nummer 3 jaargang 41 verschijnt in februari. 
Kopij naar: emm5@xs4all.nl Vóór 20 januari!

Agenda
21 december  Leuvenheims kerstfeest
  7 januari       Nieuwjaarreceptie
20 januari De Donder in het Buurthuis
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Geboorte
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Aangeschoten
Hoi Leuvenheimers,

Zijn wij de eersten die ons voor mogen stellen in de Schans terwijl we juist nu 
vertrekken uit Leuvenheim? In ieder geval vinden we het heel leuk om te doen. En 
maken we daar graag tijd voor tussen het uitpakken van onze laatste verhuis-
dozen. 
Wij zijn Nathalie Ellens (27) en Chris Frencken (28). En we wonen sinds begin 
november in een nieuwbouwhuis in de wijk Elzenbos aan de rand van Brummen. 
Het is ons eerste eigen huis samen en zijn er natuurlijk erg blij mee. Het voelt 
voor ons beiden al als een echt ‘thuis’. Binnen krijgen alle gespaarde spulletjes 
langzaam hun plek. En ook het resultaat van het harde werken in de tuin begin 
je al goed te zien! Voor de winter hopen we de eerste planten nog in de grond te 
hebben.

Tot nu toe zijn er 17 nieuwe huizen gebouwd hier. Er zijn in de buurt vooral veel 
jonge mensen komen wonen, waarmee we al goede contacten hebben. Als buren 
hadden we elkaar al snel gevonden via Facebook en ook zijn er al verschillende 
WhatsApp-groepjes. Daar kom je tegenwoordig niet meer onderuit. Nu zien we 
om ons heen nog veel modder en zand, maar dat gaat ongetwijfeld snel ver-
anderen. Voorlopig houden wij een vrij uitzicht in de richting van Cortenoever. 
Als iedereen gesetteld is volgt waarschijnlijk een gezellige burendag op een van 
de nog aan te leggen grasveldjes. Wat dat betreft is het ongetwijfeld niet veel 
anders dan in Leuvenheim!

Nathalie is in Leuvenheim opgegroeid aan de Hoofdstraat. Daar woonde ze tot 
voor kort met haar moeder. Zelf kom ik uit Roermond. Dat Nathalie en ik bij 
elkaar kwamen was eigenlijk toeval. In ons examenjaar van de middelbare school 
hadden we allebei pech met blessures aan onze knieën. Dat was de aanleiding 
waardoor we via internet in gesprek kwamen. We vonden 
het zo interessant 
dat we na drie 
maanden besloten 
om elkaar in het 
echt te ontmoeten. 
En ondertussen 
zijn we alweer ruim 
tien jaar samen en 
veel mooie momen-
ten verder. 
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Ook heb ik alle bijzondere plekjes van het 
dorp en deze prachtige omgeving leren 
kennen. 

Niet voor niets zijn we in de buurt geble-
ven, want Leuvenheim kunnen we natuur-
lijk niet missen. Vandaar dat we ons 
ook hebben aangemeld als lid van 
Leuvenheims Belang. De betrokkenheid 
bij het dorp blijft, dus jullie zullen ons er 
vast nog wel zien. In Leuvenheim woont 
namelijk nog veel familie van Nathalie en 
zelf trek ik als vrijwillige buurtverbinder 

al een paar jaar op met het Leuvenheims Belang. Zo doe ik het beheer van de 
Facebookpagina van Leuvenheim (ondertussen meer dan 400 likes!) en plaats 
ik berichtjes op Buurtkanaal. Als sociaalgeograaf vind ik het leuk om betrokken 
te zijn bij mijn eigen omgeving en daarom blijf ik dit graag nog even doen.

Beide halen we veel plezier uit ons werk, mede doordat we leuke collega’s hebben. 
Nathalie is verpleegkundige in de ouderenzorg op De Beekwal in Eerbeek. Hoewel 
dat werk soms zwaar is, heeft ze het goed naar haar zin. Verder handbalt ze 
bij de dames van Brummen. En houdt ze van knutselen en kaartjes maken. Zelf 
ben ik een echt buitenmens. Ik fiets en hardloop veel. Ook zie je me graag in de 
tuin. Werken doe ik met veel plezier bij de gemeente Oost Gelre (de twee grotere 
plaatsen zijn Lichtenvoorde en Groenlo). Naast mijn taken op de communica-
tieafdeling begeleid ik ook inwoners met ideeën voor hun omgeving. Vaak zijn het 
kleine projectjes die de wereld een stukje mooier maken. Ik denk dan met ze mee 
en probeer ze een zetje te geven, bijvoorbeeld door te verbinden met andere ini-
tiatiefnemers of met de juiste collega. Het is heel gaaf om te zien wat we zo 
samen kunnen bereiken en daar kan ik dan ook heel trots op zijn!

Al met al zijn we veel avonden van huis. Toch vinden we wel momentjes om 
samen leuke dingen te doen. Soms gaan we in een vrij weekend op bezoek bij 
mijn familie in Limburg. Hebben we wat langer vrij dan gaan we een paar dagen 
weg. Zo hebben we drie vakanties gehad op de Waddeneilanden. Lekker uitwaai-
en, plaatsjes bezoeken of rustig aan doen en genieten van de omgeving bevalt 
ons goed. We hebben weinig nodig om gelukkig te zijn. Tegelijkertijd beseffen we 
dat de vrijheid die we hebben lang niet voor iedereen op deze wereld vanzelfspre-
kend is! We zijn er blij mee en we gaan een mooie tijd tegemoet! 

Vriendelijke groet en tot ziens!
Nathalie en Chris
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ontwerp
advies
aanleg
onderhoud

Hammelerweg 2 - 6974 BE  Leuvenheim
Tel. 0575 56 47 93 - www.tonvangijnhovenier.nl


